

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

Legal issuer of International Financial Leasing

Han Xu

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

I.A.Sharapa

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 57 p, 50 sources.

2. Keywords: Financial leasing, international financial leasing, adaptation of law.

3. The Content of the Work

The purpose is to analyze the current situation and problems of China's financial leasing legislation, and to explore ways to improve China's financial leasing legislation.

The object is The Legal Issues Of Financial Leasing and **the subject is** Legal Issues and Legislative Improvement of International Financial Leasing.

Research methods: Dialectic (Scientific Abstraction, Analysis And Synthesis, Induction And Deduction, The Unity Of Quantitative And Qualitative Analysis Of The Historical And Logical), Comparative Law Analysis, Expert Assessments.

Research Results and Novelty: As a developing country, most of the financial leasing industry in China utilizes foreign capital, introduces foreign technical equipment and conducts transactions as a lessee in the international financial leasing market. However, China's current financial leasing legislation is not sound, the financial leasing industry can not be relied on, there is no authoritative organization to unify the interpretation of the relevant financial leasing issues, the leasing companies belong to different management departments, industry management is not unified, in terms of business, by the rules and regulations issued by the departments, each in their own way, which is extremely detrimental to the development of China's international financial leasing industry. China should formulate the Financial Leasing Law as soon as possible to improve the legislation related to international financing in China and provide a favorable legal environment for the smooth development of financial leasing.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 57 с., 50 источников.

2. Ключевые слова: Финансовый лизинг, международный финансовый лизинг, адаптация законодательства.

3. Содержание работы

Цель работы - проанализировать текущую ситуацию и проблемы законодательства Китая о финансовом лизинге, а также изучить пути совершенствования законодательства Китая о финансовом лизинге.

Объектом исследования являются правовые вопросы финансового лизинга, а предметом - правовые вопросы и совершенствование законодательства о международном финансовом лизинге.

Методы исследования: Диалектика (научное абстрагирование, анализ и синтез, индукция и дедукция, единство количественного и качественного анализа исторического и логического), сравнительно-правовой анализ, экспертные оценки.

Результаты исследования и новизна: Будучи развивающейся страной, большая часть индустрии финансового лизинга в Китае использует иностранный капитал, внедряет иностранное техническое оборудование и проводит операции в качестве лизингополучателя на международном рынке финансового лизинга. Однако действующее в Китае законодательство о финансовом лизинге не продумано, на индустрию финансового лизинга нельзя положиться, нет авторитетной организации, которая бы унифицировала толкование соответствующих вопросов финансового лизинга, лизинговые компании принадлежат разным ведомствам, управление отраслью не унифицировано, с точки зрения бизнеса, по правилам и положениям, издаваемым ведомствами, каждый по-своему, что крайне негативно сказывается на развитии китайской индустрии международного финансового лизинга. Китай должен как можно скорее сформулировать Закон о финансовом лизинге, чтобы улучшить законодательство, связанное с международным финансированием в Китае, и обеспечить благоприятную правовую среду для беспрепятственного развития финансового лизинга.